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Protokół nr 15-13/2015 
 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 18 listopada 2015 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 
o godz. 16:00 

 
 
Komisja obradowała w 5-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna śaneta Geryk 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Porządek przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 

Gdańska na 2016 rok – druk 491. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 490. 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 504. 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 
– druk 503. 
 

5. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska 
na 2016 rok – druk 491. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 491 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy kwota 1,9 mld zł jest przeznaczona tylko na oświatę? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
PowyŜsza kwota jest przeznaczona na wydatki bieŜące ogółem, w której mieszczą 
się środki na edukację. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Ubezpieczenie w kwocie 700 tys. zł, na co jest przeznaczone? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jest to ubezpieczenie wszystkich budynków i sprzętu znajdującego się w kaŜdej 
szkole. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Chciałabym się równieŜ zapytać o kwotę 10 mln zł przeznaczoną na organizowanie 
systemu wsparcia uczniów w poradniach psychologicznych, czy to poradnie 
otrzymują pieniądze? Czy poradnie wykonują ewaluację, czy otrzymujecie raporty 
dotyczące przebiegu współpracy i jej efektów? Czy te pieniądze są przeznaczone 
tylko na etaty pracownicze? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jest to kwota przeznaczona na działalność poradni. Jest to kwestia utrzymania 
budynku, infrastruktury oraz działania w ramach poradni zgodne z ustawą.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy w związku z przedszkolem „za złotówkę” zwiększyły się koszty obsługi? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pani minister zapowiedziała, Ŝe złotówki juŜ nie będzie od września. 6latki na 
pewno zostają w przedszkolach, co oznacza dla nas 4,5 tys. miejsc. Na wczoraj 
mieliśmy wyliczenia, Ŝe zmieścimy się w upublicznionych miejscach 
przedszkolnych, a dziś juŜ wiem, ze się nie zmieścimy.   
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czyli oznacza to zwiększenie kosztów ponoszonych przez miasto. ile wynosi koszt 
obsługi jednego dziecka w przedszkolu? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
10 tys. zł rocznie. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
A kiedy będą gotowe prognozy finansowe? Czy jest to pewne, czy jest to tylko 
pomysł? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W dzisiejszym expose pani minister powiedziała, Ŝe w ciągu 100 dni zmieni te 
zasady. 
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Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Jakie są wpływy z tytułu opłat za przedszkola? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wpływy, które są to jest 1 złoty za kaŜdą godzinę ponad 5 godzin z pobytu dziecka 
w przedszkolu.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Tak ale opłata ok. 400 zł za wyŜywieniu plus ta złotówka daje nam wyŜszą kwotę. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie moŜna liczyć tego do kosztów, poniewaŜ jest to dokładnie to samo  
co w szkołach. 
 
Radna Anna Wirska – Członek Komisji 
Czyli ile mniej więcej kosztuje posiłek w przedszkolu? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
RóŜnie, jeŜeli jest to wyŜywienie całodzienne, to około 7 zł. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Mówiła pani dyrektor o podwyŜkach 4% dla pracowników administracji obsługi. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie 4%, 4 mln zł zostały zabezpieczone. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Proszę o dokończenie myśli. Mówiono o 4%. Chcę udowodnić o jakiej wielkiej 
kwocie mówimy. Konsekwencja tego, co pani mówiła jest 14 mln zł rocznie, co 
daje około 1 mln 200 tys. zł miesięcznie wydając tylko i wyłącznie na 2,5 tys. 
pracowników a jest jeszcze ich więcej, to wychodzi w granicach 40 zł.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
14 mln zł dotyczy 6,5 tys zł osób pracujących w gminie miasta Gdańsk. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Czyli jeszcze zdecydowanie mniej. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Taka jest prawda, to nie są duŜe podwyŜki. Średnio 4% to nie jest duŜo.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
JeŜeli mówimy o średniej, czyli pracownik otrzymuje średnio 1300 zł miesięcznie, 
to nie dostanie prawdopodobnie 4%, poniewaŜ będzie to około 50 zł i okaŜe się, Ŝe 
ci którzy i tak kiepsko zarabiają, zarabiają więcej od tych najbardziej 
potrzebujących, dostaną dwa razy więcej od tych, którzy powinni dostać podwyŜki. 
Będzie tu mój pierwszy wniosek. UwaŜam, Ŝe jest to karygodne, ze my cały czas  
o tych 2,5 tys. pracowników, którzy tej podwyŜki naprawdę potrzebują.  
W dzisiejszych czasach zarabiać 1300 zł to jest bardzo mało. Postawię wniosek  
o podwyŜszenie wynagrodzenia dla tej grupy w znacznym stopniu, a nie o 40 zł. 
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Szczycimy się milionowymi budŜetami, a milion zł podwyŜki, za przeproszeniem, 
jest śmiechu warte. Bez tych pracowników szkoła nie funkcjonuje.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy ta podwyŜka jest obowiązkowa? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Projekt budŜetu zakłada średni roczny wzrost wynagrodzenia 4%. Dotyczy to  
6,5 tys. pracowników Gminy miasta Gdańska… 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czyli osoba, która zarabia 6000 zł otrzyma więcej pieniędzy, niŜ osoba, która 
zarabia 1300 zł. Nie jest to sprawiedliwe. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Nie mogę się z tym zgodzić. Procentowo i tak będą o taką samą róŜnicę w kwocie 
zarabiać. JeŜeli traktujemy to jako indeksację, wyrównanie za poprzednie lata, to 
siłą rzeczy, jeŜeli ktoś od kogoś więcej zarabia, to nie moŜemy kwotowo podnosić, 
tylko procentowo.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Tylko, Ŝe ci, którzy najmniej zarabiają w oświacie, nadal tego nie odczują. 
Chcielibyśmy stworzyć system, aby wynagrodzić tę grupę osób. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
A róŜnica będzie nadal się powiększała. 4% od 2000 zł brutto jest duŜo mniejszą 
kwotą od 4% z 8000 zł brutto. Mój wniosek jest taki, Ŝe jeŜeli pieniądze juŜ są, to 
Ŝeby rzeczywiście te zróŜnicowanie wprowadzić. PodwyŜka powinna być znacząca 
dla tych najsłabiej zarabiających w oświacie. Jest to mój wniosek i proszę się do 
niego przychylić.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W ubiegłym roku równieŜ była podwyŜka dla pracowników administracji i obsługi, 
mniej więcej w tej samej kwocie, to były 4 mln zł. Nie moŜna decyzja 
administracyjną powiedzieć, czy top będzie podwyŜka procentowa, czy kwotowa. 
Muszą na to zgodzić się związki zawodowe. W ubiegłym roku proponowałam 
rozwiązanie, na które nie zgodziły się związki zawodowe. Mianowicie są placówki, 
które mają wyŜsze wynagrodzenie niŜ inne placówki porównywalne i dlatego 
proponowałam, Ŝeby ten procent przekazać w takiej formule, Ŝeby dyrektor 
rozdysponował w ramach swoich kompetencji. Na placówki, które mają wyŜsze 
płace byłoby to np. 3%, a na te, które mają mniejsze płace 5%. Pozwalałoby to na 
wyrównywanie róŜnic między szkołami, bo zaraz po tej podwyŜce niestety parę 
szkół odzywałoby się dlaczego porównywalny zawód i wykonywana praca jest 
inaczej nagradzana w róŜnych placówkach.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Nie chcemy tego róŜnicować, chcielibyśmy aby obsługa otrzymała jednakowy ale 
wyŜszy procent. 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W ten sposób budujemy kominy i w niektórych placówkach, w których z róŜnych 
względów płace są wyŜsze, w niektórych są niŜsze, w ten sposób będziemy 
budować system, w którym porównywalne szkoły będą miały absolutnie róŜne 
płace.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Abstrahując jest to kwota prawie 150 zł brutto rocznie podwyŜki na pracownika. 
Nie chcę tego komentować. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ja naliczyłam 65 zł brutto miesięcznie na dzień dzisiejszy.  
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Tak? Dla pracownika administracji i obsługi szkoły? To jak pani te 4 mln zł 
podzieliła? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na 3000 pracowników administracji i obsługi. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
3000 nawet, ja na 2500 dzieliłem. 4 mln zł podzielić na 3000 pracowników  
i podzielić to na 12 miesięcy, uwaŜam, Ŝe ta kwota nie ma szansy. JeŜeli byłoby to 
60-70 zł, to wtedy siedzielibyśmy cicho. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Czy w szkołach jest tak, Ŝe zwolnienia chorobowe są płatne 100%? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
80%, a to co zostanie, czyli 20% są zabezpieczone i dyrektor moŜe w ramach 
środków z premii wynagrodzić innego pracownika dodatkową premią. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Uczciwie jest mówić o środkach finansowych, które są przeznaczane na inwestycje, 
rzeczywiście ta pula dość znacząco rośnie, za co serdecznie dziękujemy. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Co do wyliczenia kwot, to kto miał rację? Pani. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Będę chciał zobaczyć ta kwotę 65 zł na pracownika.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Piotrze, jesteś przekonany? Jest to waŜne. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Ja jestem przekonany cały czas o małej kwocie. Brakuje mi dwóch rzeczy, co jest 
bardzo waŜne z punktu funkcjonowania. Skoro modernizacji kwota się nie 
zwiększa, to dajmy troszeczkę więcej pieniędzy, mówiąc o tych 20 zł na ucznia 
rocznie. 20 zł w dyspozycji dyrektora szkoły właśnie na modernizację placówki 
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oświatowej. Nie mówimy tu o wielu milionach złotych, bo ilość dzieci przeliczymy 
razy 20 zł, to wyjdzie kwota, która jest do dyspozycji dyrektora, który naprawdę 
dobrze to zagospodaruje. Na szkołę, która ma około 300 uczniów, czyli nie jest to 
szkoła duŜa, to jest raptem 6 tys. zł. Dyrektor kupi sobie za to kilka wiader farby  
i nie będzie musiał tego zlecać dyrekcji Rozbudowy Miasta gdańska, gdzie policzą 
sobie 20-30 zł za m2 pomalowania. Zrobią moŜe z tego 1/10 prac. To są śmieszne 
pieniądze ale my, musimy zaufać dyrektorom. Pamiętam podstawę wycofującą te 
20 zł. Powiedziano, Ŝe nie ma zaufania do dyrektorów szkół, Ŝe nie rozliczają się  
z tych pieniędzy. Skoro nie moŜemy dać im pieniędzy do takich dyspozycji to 
ograniczmy tylko na kwestie remontów bieŜących szkoły. A tak zbieramy pieniądze 
od rodziców, aby wymalować sale. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Rzeczywiście w szkole jest tak, ze obserwuje się to co jest zrobione na przykład za 
10 tys. zł przez dyrektora szkoły, a jak sie porówna  z tym, co robi DRMG, to mniej 
więcej wychodzi top trzy razy droŜej. Dyrektor rzeczywiście potrafi za niewielkie 
pieniądze zrobić całkiem duŜo. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ja absolutnie jestem za jedna i za druga stroną, tylko zdarzały się przypadki, Ŝe 
dyrektor robiąc to na własną rękę nie spełniał wymogów. DRMG jest droŜsze ale 
wykładziny za 6 zł nie spełniają wymogów. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
śałujemy, ze nie jest realizowane 50 zł dodatkowo dla wychowawców ale warto do 
tego wrócić oraz dodatek motywacyjny i funkcyjny. Motywacyjny dla dyrektorów. 
Pani dyrektor, ja się uśmiecham, poniewaŜ nie mam danych dotyczących 
regulaminu i tego ile jaki dyrektor otrzymuje. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przekazałam państwu. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
JeŜeli wczoraj dotarło, to nie dotarło. JeŜeli mam komisję, to ja powinienem to 
otrzymać na 7 dni przed komisją, aby móc się przygotować do dyskusji. Przyjrzę się 
temu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Zgodnie z ustawą jest 5% wynagrodzenia zasadniczego. Stąd biorą się kwoty. Tak 
samo jest u nauczycieli. Dopuszczalne jest dodatkowe 0,5% do regulacji i w ramach 
tego moŜna jednemu przydzielić 3%, a innemu 7%. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Zabrzmiało to tak, jakby nas ustawa obliguje do tego, Ŝebyśmy nie mogli dać 
zarobić więcej dyrektorom szkół, poniewaŜ tylko 5% itd. Pani dyrektor, ja wiem, Ŝe 
to tak fajnie brzmi. Mówimy tu cały czas o podstawowej subwencyjnej kwocie dla 
pracowników szkół. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie ma subwencyjnej kwoty… 
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Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
To co pani powiedziała, rzeczywiście spływa do nas z Warszawy, natomiast my jako 
gmina winniśmy tych pracowników teŜ doceniać. Dziwnym trafem Gdynia płaci 
motywacyjnego więcej. Jest to składnik wynagrodzenia. Powinniśmy się temu 
naprawdę przyjrzeć. Stąd bardzo mi zaleŜało mi, aby otrzymać wykaz ile 
dyrektorzy otrzymują dodatku motywacyjnego. Z tego by wynikało jednoznacznie, 
Ŝe zdecydowanie ponad połowa dyrektorów gdańskich szkół nie dostaje 80 zł. Jaki 
jest największy dodatek motywacyjny? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
3109 zł jest to w tej chwili zasadnicza pensja nauczyciela dyplomowanego, od tego 
5% daje 150 zł. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Czy są to wszystkie pieniądze, jakie moŜe dać dyrektorom w dodatku 
motywacyjnym?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przy dodatku motywacyjnym moŜemy regulować 5%. Pozwolę się tylko odnieść do 
tego, Ŝe nie jest to w ramach subwencji, która przychodzi. Gdyby tak miało być, to 
musiałyby zostać wyliczone standardy i zapisane na… 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Kto tą kwotę ustala? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ustawowo jest mowa o 5% wynagrodzenia zasadniczego. 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Czy miasto Gdańsk dokłada cos więcej do dodatku motywacyjnego dla dyrektorów? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie moŜna w ten sposób postawić pytania, poniewaŜ… 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Bo jest to zero.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ale czy mogę…? 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Nie ma o czym rozmawiać. Nie chce tego komentować, bo to jest zero. Nie 
dokładamy, a mamy dodatek motywacyjny wpisany sam w sobie i po prostu tak to 
wygląda. Szkoda. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor, proszę o wyjaśnienie. 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Gdyby subwencja była tak wyliczana i standardy podane, ze na przykład uczniów   
w klasie gimnazjalnej mamy 24 i subwencja razy ilość uczniów powinna wystarczać 
na opłacenie przynajmniej nauczycieli, którzy nauczają w tej klasie. To wynika  
z siatki godzin. Wtedy moglibyśmy mówić o tym, Ŝe subwencja wystarcza na 
pokrycie pensji. Kwoty, które mamy są to kwoty, które dodatkowo miasto musi, nie 
tylko nasze, większość miast do 30% dokłada do subwencji, Ŝeby móc utrzymać 
nauczycieli i placówki. Nie ma mowy o tym, Ŝe 5% dostajemy do budŜetu miasta  
i płacimy z tego pensje. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
100% subwencja nie pokrywa, więc jaki procent ona pokrywa? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
1/3 dokłada miasto.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Do wydatków bieŜących jest dopłata prawie 43%.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Mówimy o kosztach pracowniczych? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Nie, wszystkich. Nie da się tego policzyć, poniewaŜ subwencja przychodzi na 
ucznia, a nie na wynagrodzenie, na energię itp. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem, a czy nie moŜna by obliczyć ile miasto dopłaca do pensji nauczycieli? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Wydatki na wynagrodzenia w edukacji stanowią 79-82%. MoŜna powiedzieć, Ŝe  
z 43%, 80% jest przeznaczone na wynagrodzenia. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czyli 20% dokłada gmina? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
W strukturze budŜetu podział wygląda tak, Ŝe 80% to są płace, a 20% są to inne 
wydatki. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Jeśli gmina planuje dopłacić 327 mln zł, to z tego 80% jest na wynagrodzenia. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
I tam znajduje się wszystko. Rozumiem. Czyli miasto dopłaca jakąś kwotę do 
dodatków motywacyjnych, Piotrze. 
 
Radna Anna Wirska – Członek Komisji 
Czyli jak państwo daje nam złotówkę, to miasto dokłada 43 gr, w których zawiera 
się wszystko. 
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Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Piotrze, czy jesteś przekonany? 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Nie. To jest takie same tłumaczenie, jak pani dyrektor miesiąc temu koledze 
tłumaczyła, jak jest z tymi pieniędzmi, które szkoła zarobi. Ile dostaje zwrotu. 
Twierdziliśmy, ze dostaje zero. Pani dyrektor mówiła, Ŝe nie zero, poniewaŜ oni 
dostają na remonty i inne rzeczy. To jest liczone w ramach 100 tys., które rzekomo 
zarobili. Mówiliśmy wprost, ze jeŜeli szkoła wynajmie sale gimnastyczne, w ciągu 
roku zarobi na tym wynajmie 100 tys. zł, to ile procent z tego wraca do tej szkoły 
fizycznie? Dyrektorzy twierdzą, Ŝe zero wraca. Miasto liczy w remontach, a czy on 
zarobi, czy nie, to i tak remonty zostaną przeprowadzone. Dyrektor moŜe otrzymać 
do 40% dodatku, a otrzymuje 5%. Dziękuję, nie mam więcej pytań. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy ktoś z państwa ma jeszcze pytania do druku 491? Piotrze, miałeś wniosek, czy 
ma być to wniosek Komisji? 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Prosiłem o wnioski, czy jest szansa powtórzenia. Dostaliśmy wyliczenia, Ŝe nie ma 
na to pieniędzy. Wniosek będzie. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jak chciałbyś go sformułować? 
 
Radny Piotr Gierszewski – Członek Komisji 
Powtórzyć wnioski, które były w sierpniu wysyłane, Ŝe jednak widzimy, tak mi się 
wydaje, Ŝeby zróŜnicowanie było wśród tych najsłabiej zarabiających wśród 
pracowników administracji i obsługi. Powinniśmy prosić prezydenta o dodatek 
motywacyjny, Ŝeby jednak był większy.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Mam to wyliczenie. Dlaczego gimnazja otrzymują więcej? 
 
Głos z sali 
Miały być gimnazja i sukcesywnie co roku kolejne szkoły, a na gimnazjum zostało. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Proszę państwa, w związku z tym, Ŝe nie ma więcej pytań, proponuję pozytywne 
zaopiniować projekt uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 15-13/90/90/2015 – załącznik nr 4 do protokołu.  
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     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 490. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 490 znajduje się przy protokole z XVII sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 17.12.2015 r.  

 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji. 
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Dlaczego ta prognoza jest do 2045 roku? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Wynika to z najdłuŜej zaciągniętego zobowiązania, które planujemy spłacić. 
Kredyty planowane są z Europejskiego Banku Inwestycyjnego. W związku z tym, Ŝe 
nasza infrastruktura nie jest dochodowa i nie moŜna jej spłacić w ciągu 10 lat, 
będą spłacane w ciągu 25 lat. Nie kaŜdy moŜe otrzymać w tym banku kredytu, tylko 
państwo i samorządy. Pieniądze, które planujemy przeznaczyć na inwestycje  
w wysokości ponad 3 mld zł ze środków własnych plus kredytów. Ostatni kredyt 
planowany jest do zaciągnięcia w 2022 roku ale ich spłata będzie przez 25 lat. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Czy te kredyty są nisko oprocentowane? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Są to kredyty preferencyjne 0,03%. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 15-13/91/91/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 504. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 504 znajduje się przy protokole z XVI sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26.11.2015 r.  
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 3 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 15-13/92/92/2015 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – 
druk 503. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 503 znajduje się przy protokole z XVI sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26.11.2015 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji 
Znowu mamy inną nazwę. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak, ale miasto nie musi promować tej nazwy samo w sobie. My umowy na 
komercjalizację nazwy nie podpisywaliśmy tylko operator.  Pieniądze, które 
zabezpieczone są w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą cały czas obsługi 
długu przez spółkę, która zaciągnęła na połowę budowy stadionu. My w tej chwili 
ich dokapitalizujemy rocznie około 20 mln zł. Są to koszty. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Jest to miejska spółka? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak, jest to BIEG. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
Miasto jest właścicielem. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Miasto jest współwłaścicielem spółki ale BIEG jest właścicielem stadionu. 
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Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
I mimo to przejęło długi. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Nie przejęliśmy. To było tak, Ŝe budując stadion współfinansowany był ze środków 
miejskich i spółki. Aby spółka otrzymałam kredyt musiała mieć wsparcie miasta. 
 
Radna śaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
O tym, Ŝe będzie ten dług było juŜ wiadomo przy budowie i nie jest to nic nowego. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
BIEG jest spółka SA czy z o.o.? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Z o.o. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji 
A 100% udziałowcem jest miasto. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak. Drugim przedsięwzięciem jest to, Ŝe w komunikacji miejskiej zwiększane są 
wydatki w 2016 r. w wysokości 200 tys. zł ze względu na zastępczą komunikację. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 15-13/93/93/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
      
 
     PUNKT 5 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja: 
 
Przewodnicząca poinformowała m.in. o pozytywnej odpowiedzi na wniosek Komisji  
w sprawie zarezerwowania środków finansowych w budŜecie Miasta Gdańska na 
opracowanie koncepcji modernizacji boisk przy ul. Zielonogórskiej 4 w Gdańsku. 
PowyŜsza koncepcja ma zostać opracowana w 2016 r. 
 
Komisja zdecydowała o skierowanie się do Wydziału Rozwoju Społecznego z prośbą 
o zajecie oficjalnego stanowiska w sprawie zarzutów wobec Dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 38 w Gdańsku. 
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Komisja zdecydowała o wystosowaniu pisma do Wydziału Programów Rozwojowych 
z prośbą o podjęcie niezbędnych działań mających na celu modernizację 
ogrodzenia znajdującego się na terenie Szkoły Podstawowej nr 65 w Gdańsku. 
 
Nie było więcej spraw bieŜących i korespondencji. Przewodnicząca Komisji 
podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 17:50.  
 
 
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
        Rady Miasta Gdańska 
 
            Dr śaneta Geryk 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 
 
 


